
Jan Otoupalík
CEO, 4dot Mechatronic Systems

Za 4dot můžu veletrh hodnotit jako povedený. Na MSV Brno jsme představili náš nový senzor přetvoření 
4dot SM, který je primárně určen pro měření síly tvářecích strojů a technologický monitoring tvářecích 
a obráběcích strojů. Konstrukce senzoru, schopná pracovat i v těžkém průmyslu, je patentově chráněná 
a jeho nasazení v průmyslu zvyšuje způsobilost procesu, tím je snížena zmetkovitost a prodloužena 
životnost nářadí. Senzor byl v rámci MSV oceněn Zlatou medailí. Dovolil bych si tak využít této příležitosti 
a poděkoval bych jak celému týmu, tak i našim zákazníkům, kteří nás při vývoji podporovali.
Za 4dot jsme očekávali větší návštěvnost, i když v posledním týdnu před veletrhem se zvyšovaly 
počty nakažených covidem, a tím se naše očekávání začalo snižovat. Bohužel v průběhu veletrhu se 
návštěvnost i tak nedostala na naše očekávání. Přestože byla návštěvnost nižší, než jsme čekali, z hlediska 
nových obchodních kontaktů jsme dosáhli srovnatelného výsledku s předchozími ročníky.

VYDARENÉ PODUJATIE

Hoci vystavovateľov i návštevníkov bolo v tomto roku menej, takmer každý kto do Brna pricestoval, nakoniec odchádzal domov pozitívne nala-
dený. Výstavisko v Brne dokázalo, že organizácia hromadného podujatia sa dá aj v zmenených podmienkach realizovať kvalitne a bezpečne. Po-
tvrdili to aj názory vystavovateľov a návštevníkov.

Niekoľko dní pred strojárskym veľtrhom tomu málokto veril. Počet nakazených novým koronavírusom 
stúpal, začínali sa spomínať nové obmedzenia. Nakoniec sa to predsa len podarilo a 62. ročník 
Medzinárodného strojárskeho veľtrhu v Brne sa stal realitou. Príjemnou realitou, ktorá nás aspoň čiastočne 
vrátila do predpandemického obdobia.

text Ján Minár, Michal Múdrý, Tibor Šuľa foto archív redakcie a firiem

Roman Ryšánek
obchodný zástupca, Alwaid

Letošní ročník se z našeho pohledu nesl v očekávání, zda a v jaké míře vůbec návštěvníci a potencionální 
zákazníci dorazí vzhledem k vývoji situace kolem Covid-19, která naši činnost přímo i nepřímo ovlivňuje již 

druhým rokem. I když na veletrhu chyběla celá řada vystavovatelů, a i návštěvnost nebyla tak hojná jako 
v předchozích letech, podařilo se nám zaujmout a navázat spolupráci na několik slibných projektů našich nových 

zákazníků. Ve větší míře se nám potvrdila skutečnost, že pokud zákazníci hledající řešení z našeho oboru 
metrologie dorazili, nebyli se zde pouze podívat, ale hledali již přímá řešení pro jejich aktuální potřeby 3D měření. 

Na veletrh jsme měli pozvány i hosty z řad našich dodavatelů a využili jej pro navázání nové spolupráce.
Závěrem bych tedy shrnul, že jsme se rádi strojírenského veletrhu v Brně zúčastnili, a i nadále je to pro 

nás důležitá událost pro navázání nových obchodních partnerství.

Martin Martiš
manažér predaja, Carl Zeiss

Korona nám zobrala možnosť stretnúť sa s našimi spolupracovníkmi a zákazníkmi. Sme radi, že po 
dlhom čase sa to opäť podarilo a mohli sme im ukázať naše najnovšie portfólio. Veľa vecí sa zmenilo, 
život pokračuje. Tento rok už firma ZEISS oslavuje 175. výročie svojho založenia. Na veľtrhu máme 
aj novinku – mikroskop, ktorý dokáže pracovať s obrazom tak, že je ostrý v rozličnej výške.

Jiří Malůš
konateľ, DATRON-TECHNOLOGY

Tento rok som prišiel do Brna bez očakávaní. Bol som pripravený aj na to, že možno veľtrh 
nebude, videli sme, že počty nakazených pred veľtrhom stúpali. Takže bolo to s veľkými 

otáznikmi. My sme však deklarovali, že rátame s účasťou v Brne „nech sa deje, čo sa deje“.
Keď som sa poobzeral po výstavisku, považujem veľtrh absolútne za neštandardný. Hala P, 

ktorá bola vždy určená len na obrábacie stroje, má v tomto roku aj iné zastúpenie. Odbory sa 
začali spájať aj tam, kde to doteraz nebolo zvykom. Za sklamanie to však nepovažujem, pretože 

sám by som to neurobil inak. Ale práve to, že je neštandardný, robí veľtrh zaujímavým.
S návštevnosťou som spokojný. Mali sme pomerne silnú účasť v stánku – stálych zákazníkov, ale aj nových, 

ktorí nás práve objavili. Držím palce BVV, aby zvládlo tieto turbulentné časy a teším sa na budúci rok.
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Radek Zajíc
obchodný riaditeľ, Denios

Sme radi, že sa veľtrh koná. Návštevnosť je tradičná. Naši klienti a záujemcovia o produkty a služby v oblasti 
ochrany životného prostredia vo firmách a bezpečnosti na pracoviskách poznajú naše produkty.
Aj teraz predvádzame základné segmenty v podobe rôznych sorbentov, protipožiarnych skríň, skríň na 
chemikálie, kyseliny, horľavé látky a podobne. Je to široká paleta látok, na ktoré sa vzťahuje špeciálny 
režim. V poslednom období sme spustili výrobu a ponuku skríň určených na skladovanie lítiových batérií, 
čo súvisí s rastom elektromobility. Tieto skrine sú schopné zabezpečiť 90 minútovú odolnosť pri požiari. 
Osvedčeným a patentovaným produktom protipožiarnej ochrany sú preto PyroBubbles, špeciálne guľôčky. 
Tie pri reagovaní na požiar vyplnia priestor skrine a zabránia jeho šíreniu. PyroBubbles sú vo vode neutrálne 
a bezpečné pre potraviny. Obsahujú len veľmi málo vo vode rozpustných zložiek. Hodnota ph sa pohybuje 
medzi hodnotami 7 až 9 (maximálne prípustné limity podľa predpisu o pitnej vode 6,5 – 9,5). Táto hodnota 
zodpovedá mydlovému roztoku na bežné umývanie rúk a možno ju teda považovať za neutrálnu.

Tomáš Snopek
konateľ, ELEME TECH

MSV pro mne znamenala možnost, po mnoha měsících lockdownu, konečně širší ucelené prezentace 
produktů RAM a společnosti ELEME TECH jako celku. Upřímně jsem očekával větší zájem a větší návštěvu 

z řad podniků a firem z různých oblastí, které jsou jakkoliv navázány na strojírenství, dopravu a logistiku. 
Věřím, že tato akce pro mne nebude v konečném součtu znamenat pouze „marketingovou aktivitu“. Celková 

návštěvnost našeho stánku, který dle zpětného feedbacku od návštěvníků byl velmi povedený, byla pro 
mne spíše slabší, než abych byl „plně vytížen“. Podobný názor podle mne mohli mít i sousední vystavující. 

Čímž jenom opakuji, že jsem očekával větší návštěvu zainteresovaných klientů, podniků a firem. Navíc 
mnoho mých stávajících klientů z nejrůznějších důvodů odřeklo návštěvu veletrhu. Ale chtěl bych být 

optimistou a doufám, že vynaložené prostředky se mi v budoucnu vrátí ve formě dlouhodobých spoluprací.

Jozef Markovič
vedúci výroby, Exp3Dia

Sme mladá spoločnosť s veľkými plánmi a víziami do budúcnosti. Našim cieľom je dostať do povedomia 
technológie 3D tlače v podnikoch na Slovensku a v Českej republike. Preto sme sa rozhodli prezentovať naše 
služby a tovary práve na veľtrhu v Brne. Vďaka MSV sme získali množstvo nových skúseností a kontaktov 
na nových dodávateľov a odberateľov. Bola to pre nás veľká skúsenosť, ktorá splnila naše očakávania.

Igor Kopál
obchodný manažér, Flow Waterjet Europe

Od veľtrhu sme očakávali návrat našich zákazníkov a potenciálnych zákazníkov 
na osobné stretnutia. To nám minulý rok chýbalo vrátane živej prezentácie našej 

technológie rezania vodným lúčom. Flow je firma, ktorá ako prvá uviedla na trh rezanie 
vodným lúčom. Zákazníci sú orientovaní na laserové rezanie, ale to sa mení a začínajú 

uprednostňovať variabilné systémy rezania, ktoré dokážu rezať viaceré druhy materiálov.

Daniel Havlíček
marketing, FANUC Czech

Při přípravě na letošní MSV jsme počítali i s tím, že se nemusí uskutečnit. Proto jsme se na něj připravili 
skromněji a z našeho produktového portfolia jsme vzali jistou část. To znamená, že jsme na něm měli 
naše obráběcí centrum, roboty, kolaborativní roboty, vstřikovací lisy, snažili jsme se, abychom zde měli 
různou řadu strojů, které by mohly zajímat naše zákazníky. Po těch dvou letech nám styk se zákazníky 
chyběl. My neprodáváme produkty, které lze prodávat přes telekonferenci. My se s těmi lidmi potřebujeme 
setkat a probrat s nimi technické detaily, ukázat je v reálu. Proto jsme rádi, že se veletrh uskutečnil.
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Kai Mrozek
obchodný zástupca, Kurt Breuning IRCO Maschinenbau

Viac mi vyhovuje, že vystavovateľov nie je až tak veľa. Zostalo mi viac času 
na stretnutia s výrobcami strojov a mohli sme prediskutovať aj konkrétnejšie 
veci. Partneri mali viac času na mňa a ja som neblokoval ich časový 
harmonogram. Absolvoval som viacero úspešných rokovaní. Podpísal som 
kontrakty – zmluvy, ktoré budú realizované do konca tohto roka.

Vojtěch Průša
konateľ, NESKAN

Do Brna som prišiel navštíviť našich obchodných partnerov a oživiť s nimi spoluprácu, zistiť čo 
je nové. Neopomeniem ani ostatných vystavovateľov, ktorým chcem predstaviť našu firmu. 

Pripomenúť sa, že ako firma stále fungujeme. Dôvody, prečo sme sa tento rok nezúčastnili 
ako vystavovateľ, sú rýdzo finančné. Nás koronavírus ekonomicky značne poznamenal.

Dojem z veľtrhu? Podľa mňa je to zhruba polovičný veľtrh. Napríklad v hale P je aspoň 
tretina firiem z „plechárčiny“, o ktorú sa my až tak veľmi nezaujímame. To isté v pavilóne F, 

kde sme pravidelne vystavovali – z predajcov nástrojov sú tam len tri-štyri firmy. Aj naša 
konkurencia je tu teda zastúpená len minimálne. Pokiaľ ide o našu účasť na budúci rok, musím 

povedať, že moje poznatky ako návštevníka budem brať do úvahy. Budeme musieť dať 
dovedna naše vzťahy s dodávateľmi, pretože našu expozíciu sme vždy koncipovali spoločne 

s dodávateľmi z Nemecka. To je prvá podmienka. A druhá podmienka – pravdepodobne 
nebudeme mať taký veľký stánok. Sústredíme sa len na nosné programy.

Martin Volný
obchodný zástupca, Prima Power Central Europe

Veletrh v Brně je pro nás tradiční akce, která nám loni velmi chyběla. Určitě je to vhodné 
místo pro setkávání se zákazníky, ale i příležitost setkat se s budoucími zákazníky.
Firma Power Power, jako tradiční výrobce na zpracování plechů, přijela na 
veletrh do Brna s linkou Laser Genius+, která je novinkou letošního roku. 
Naše značka působí celosvětově a my jsme zde jako zástupci pro země 
České republiky, Slovenska, Maďarska, Rumunska a Bulharska.

Tomasz Witkowski
riaditeľ, Tadex Poľsko

Brniansky veľtrh bol našim prvým podujatím tohto typu na českom trhu. Doteraz sme sa 
zúčastnili na veľtrhoch v Poľsku, Nemecku a Francúzsku. Vzhľadom na nové smery rozvoja 

sme si vybrali našich južných susedov ako veľmi perspektívny a konkurenčný trh.
Hľadali sme podujatie, kde by sme mohli predstaviť našu ponuku potenciálnym zákazníkom 

a naša voľba padla práve na MSV. Sme radi, že aj napriek pandemickej situácii sme mali možnosť 
zúčastniť sa na takejto akcii. Na českom trhu vidíme veľký potenciál pre CNC služby, preto 

v najbližších mesiacoch prijmeme kroky na rozvoj nášho podnikania na tomto trhu.
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Wolfgang Göweil
prokurista, TAT – Pohonová technika

Naša spoločnosť pravidelne navštevuje brniansky 
strojársky veľtrh a sme radí, že aj napriek pandémii 
sa koná aj v tomto roku. Návštevníci sú po odmlke 
spôsobenej pandémiou, „hladní“ po informáciách. Vidíme 
to aj v návštevnosti nášho stánku. Predstavujeme výber 
pohonovej techniky, dopravnej a systémovej techniky. 
Niektorí návštevníci prišli dokonca s konkrétnymi 
otázkami. S nimi budeme ďalej komunikovať a spoločne 
hľadať a verím, že aj nachádzať riešenia pre ich firmy.
Očakával som vyššiu účasť firiem, ale tak to je dnes 
všade, aj v zahraničí. Prezentovať sa je však potrebné.

Jiří Mýtina
obchodný manažér, Yamazak Mazak Central Europe

Dlouho jsme zvažovali, jestli se zúčastnit Mezinárodního 
strojírenského veletrhu. Ze začátku jsme byli trochu 
skeptičtí. Nakonec jsme rádi, že jsme toto rozhodnutí 
učinili, protože máme mnoho novinek, které jsme chtěli 
představit návštěvníkům veletrhu. Jednou z novinek je 
naše soustružnicko-frézovací centrum Integrex i 250H 
ST, které je vybaveno automatizací. Druhou novinkou je 
soustruh z naší singapurské výroby typu QTE200SG.
Reakce ze strany našich zákazníků byly velmi pozitivní. 
Přiznám se, že počty návštěvníků na našem stánku 
byly nad očekávání vysoké. Nejsilnější den bylo úterý, 
kdy přišlo k nám na stánek nejvíc lidí. Je velmi příjemné 
bavit se se zákazníky a představit jim naše technologie, 
které by je mohly zajímat a posouvat dál. Celý veletrh 
tedy hodnotíme velice pozitivně a úspěšně.
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Karel Fila
učiteľ, Střední průmyslová škola v Brně

Můj celkový dojem z veletrhu je poznamenán tím, že je zde 
podstatně méně vystavovatelů, ale je i slabší návštěvnost. 
Samozřejmě, že to souvisí s koronavirem. Celkově je 
obsazeno méně pavilonů. Mně chybuje celá řada firem, 
které jsem zde každý rok setkával. Je zde i méně firem 
z odboru povrchových úprav. Asi je to i proto, že letos je 
veletrh zaměřen na robotiku, automatizaci a 3D tisk.

Maroš Lizák
študent 4. ročníka, Strojnícka fakulta STU

Do Brna chodím pravidelne, podobne aj do Nitry na MSV, 
pokiaľ sa dalo… Aj tentoraz som prišiel s niekoľkými 
spolužiakmi. Zaujímam sa predovšetkým o oblasť 
obrábania, teda náradia, obrábacích strojov, nástrojov 
a súvisiacich informačných technológiách. Tejto oblasti 
sa venujem už od stredoškolského štúdia. Aj záverečnú 
prácu na strednej škole som mal venovanú obrábacím 
strojom! Pokiaľ ide o tento veľtrh, vidieť, že pandémia ešte 
neustúpila. Chýba mi tu viac firiem, a to nielen náradiarov 
a obrábačov. Isto, vo virtuálnom priestore sa dá nájsť všetko, 
ale osobná skúsenosť a stretnutia sú nenahraditeľné.
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